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ELŐTERJESZTÉS 

Beszámoló az Ifjúsági Koordinátor 2021. évi munkájáról 

Az Oktatási, Kulturális és Egészségügyi bizottság munkatervének megfelelően az ifjúsági 

koordinátor elkészítette 2021. évi munkájának beszámolóját. Az írásos anyag a beszámoló 

mellékletként került csatolásra. 

Kérem a tisztelt bizottságot, hogy tárgyalja meg és fogadja el a beszámolót.  

 

 

Biatorbágy, 2021. március 21.  

 Tarjáni István s.k. 
 polgármester 
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Beszámoló az Ifjúsági Koordinátor 2021. évi munkájáról 

 
A 2021-es évet, mint az egész világot meghatározta a pandémia járvány. Sajnos sok tervünket 
keresztül húzta és megnehezítette az ifjúsági programokat is. A lehetőségek szerint próbáltunk 
előre lépni a város fiataljainak életét érintő területeken is, de munkánkra nagy hatással volt ez 
a járványügyi helyzet. Feladataim továbbra is sokrétűek, ezért az idei évben is 
feladatkörönként mutatom be munkámat. 
 
Önkormányzati kabineti feladatok: 
 
1, Civil pályázatokkal kapcsolatos feladatok 
2018 évtől kezdődően került a munkakörömbe a civil pályázatok koordinálása, annak 
levezénylése, most már mondhatom gördülékenyen együtt működve a civil szervezetekkel 
sikerült a tavalyi évben is lebonyolítani egyik legfontosabb helyi pályázatunkat. Ezt a 
pályázatot is érintette a járvány, ezért a megszokottól eltérően nem év elején, hanem az év 
közepén került kiírásra. Ennek oka, hogy a 2020. évben a pályázatok nagy része nem tudott 
megvalósulni, vagy csak részben valósultak meg, a járvány felborította a lehetőségeket, 
felborította a rendet, ezért 2021-ben akkor írtuk ki a pályázatot, amikor már „szabadabb” volt 
az egészségügyi helyzet Magyarországon, hogy jobban tudjanak a civil szervezetek is tervezni 
az évre. Februárban megtörtént az előző évben kapott támogatás elszámolása, annak 
ellenőrzése, és a bizottságnak előterjesztése. A beszámolók még mindig kicsit különbözőek, 
de az itt bevezetésre kerülő adatlap is fog majd segíteni a jövőben az elszámolások 
egységesítésében. Ahogy a pályázati adatlapot is már jól, pontosan használják egyesületeink, 
ezt az új formát is meg fogják tanulni, ezzel könnyítve munkánkat, és egységesíteni fogja a 
beszámolókat. 
Minden évben nagy feladat a pályázatok elbírálása, kiértesítése, de Tálas-Tamássy Richárd 
képviselő úrral jól tudunk ebben a témában együttműködni, s így rendben lezajlott, s 
remélhetőleg a jövőben is jól működik majd a civilek önkormányzati támogatása a 
településen. 
A fő pályázat mellett civil egyesületeink egyéb kérelmeivel való foglalkozás, azok döntés 
előkészítése is munkámat képezi. 
A jövőben igyekszünk a beszámoló adatlapot is módszeresen használni, s kérjük 
egyesületeinket, hogy minél részeletesebben számoljanak be az elköltött támogatásokról. A 
pályázatok rendszerének rendeleti szintű felülvizsgálatával teljesen egyértelműek lesznek az 
elvárások és feltételek, amikkel a meghirdetett pályázatainkon részt lehet venni. 
 
2, Köznevelési pályázat: 
Továbbra is feladatom, hogy ezt a pályázati formát is én fogjam össze s segítsem a képviselő-
testület és a bizottság döntését a pályázatok elbírálásában. Ezzel a pályázattal szorosabb 
kapcsolatot tudtam kialakítani az oktatási intézményekkel, ezzel hozzájárulva, hogy egyéb 
programokban is együtt tudjunk dolgozni. Az elmúlt évben a korábbi évekhez hasonlóan el 



 
kellett bírálni a már meglévő pályázatok beszámolóit, majd ennek folytatásaként az új 
pályázatokat befogadni, rendszerezni és bizottság és testület elé terjeszteni. 
Ezt a pályázatot is, mint a civil és ifjúsági pályázatokat próbáljuk évről évre fejleszteni, így a 
tavalyi évben bele került egy új pályázati lehetőség is a már meglévő célok mellé. A tavalyi 
évtől kezdve tehetséggondozás témában is nyújthattak be pályázatokat az intézmények. Ennek 
az apropója, hogy településünk elnyerte a Tehetségbarát Önkormányzat díjat 2020-ban, 
aminek keretében 1.500.000 Ft támogatást tudtunk szétosztani a közoktatási intézményeink 
között, tehetséggondozó programok megvalósítására. Ezt a díjat építettük bele a köznevelési 
pályázatunkba, és az összegével emeltük meg a pályázat keret összegét. Az intézmények éltek 
is a lehetőséggel, és 7 pályázat is érkezett erre a pályázati célra. 
 
Mind a civil, mind a köznevelési pályázattal kapcsolatos év közbeni kérelmek döntésre 
előkészítése, és a döntés utáni határozatok kezelése is munkámat képezte a 2021-es évben. 
 
3, Biatorbágy Jó hírneve kerettel kapcsolatos feladatok: 
Biatorbágy Város Önkormányzata szervezeti és működési szabályzatáról szóló 3/2011. 
(02.25.) önkormányzati rendeletének 2/A melléklet állapítja meg a polgármester úr hatáskörét 
ebben a kérdésben. Így a beérkező kérelmek kezelése a kabinet, azon belül pedig az én 
feladatkörömben maradt a 2021-es évben is. Ebben az évben két magánszemély és két 
rendezvény kapott támogatást ebből a keretből, aminek következtében egy újabb könyv és 
hanglemez is megjelenhetett Biatorbágy támogatásával, hírnevének növelésére. A két magán 
személy támogatása mellett két rendezvény került támogatásra. 
 
4, Rákóczi Szövetséggel kapcsolattartás: 
Településünk minden évben részt vesz a Rákóczi Szövetségen keresztül testvértelepüléseink 
elsős diákjainak a támogatásában. Idén első alkalommal lehetőségünk nyílt a már eddig is 
támogatott Alistáli iskolák mellett a Nagydobrony és mivel Nagydobrony járásközpont lett, 
így a hozzájuk tartozó iskolákat is megtámogatta Önkormányzatunk 10.000 Ft-tal. Ezeknek az 
előterjesztéseknek és szerződéseknek a koordinálását 2018 óta látom el. 
 
Pályázatok: 
 
2021-ben is több sikeres pályázatot benyújtottunk így összességében több mint 15.000.000 Ft 
pályázati összeghez jutott Biatorbágy Város Önkormányzata. 

1. Országos Bringapark Program pályázat 
2. Erasmus+ pályázat 

 
1, Országos Bringapark Program pályázat 
A már meglévő skate park (1297/71 Hrsz.) bővítésére annak elbontásával, egy új pálya 
építésére pályáztunk. A pályázati kiírás szerint 50%-os támogatottság mellet maximálisan 
15.000.000 Ft-ra lehetett pályázni. A programban egy BMX Freestyle pálya kialakításával 
tudná az Önkormányzat a már meglévő skate park fejlesztését megvalósítani. Több éve 
húzódó kérés a skate parkot használó fiataloktól, hogy a számukra megfelelő pályát építsen a 
város. 2017-ben keresték fel hivatalunkat a pályát használók azzal, hogy technikai szintjükön 
(van már profi szerződéssel rendelkező rolleres a településen) a további fejlődésüket és 
sportolási lehetőségeiket nem tudja a meglévő skate park biztosítani, ezért annak fejlesztését 
kérték. Ennek az igénynek a kielégítésére volt megfelelő a most megnyílt pályázat, ahol egy 
BMX freestyle pálya építésével - amit lehet használni görkorcsolyával, rollerrel, gördeszkával 
is - megfelelő minőségű freestyle pályát lehetne számukra megépíteni. 
A pályázat előkészítésébe bevontuk a helyi fiatalokat is, hogy a számukra megfelelő elemeket 
tartalmazó extrem park létesüljön. 
A pályázaton a maximális azaz 15.000.000 Ft támogatást nyerte el településünk. 
 



 
 
2, Erasmus+ pályázat  
Egy már korábban elnyert pályázat megvalósítása is elindult a tavalyi évben. Ez a Hozd 
Közelebb! erasmus+ pályázat. A pályázaton helyi fiatalokkal közösen veszünk részt, mint 
partner település a GYIÖT (Gyermek- és Ifjúsági Önkormányzati Társulat) szervezésében. A 
pályázat 2022. évben is folytatódik majd, a biatorbágyi esemény május közepén lesz 
megvalósítva. A fiatalok egy World Cafe keretében mondhatják el, beszélhetik meg a 
számukra fontos témákat a város döntéshozóival, ezzel fejlesztve az önérvényesítő 
képességüket, és javítva a település kommunikációját ezzel a korosztállyal. A pályázatban 4 
helyi fiatal vesz részt mint szervező és aktív résztvevő, magára a programra kb. 40 fiatalt 
várunk. 
 
Az elmúlt évekből több pályázat is a 2021. évre tolódott a pandémia miatt. Ezeknek a 
pályázatoknak a figyelemmel kísérése, és ügyintézése is folyamatos feladatot jelentett az év 
folyamán. Ezek közül a pályázatok közül volt olyan pályázat, amit sajnos nem lehetett tovább 
meghosszabbítani a járvány helyzet miatt sem (Európa a Polgárokért), de volt olyan, amelyik 
pályázat még a 2022. évre is sikerült áthelyezni, és reményeink szerint ebben az évben fogjuk 
megvalósítani a programot amire elnyertük a támogatást ( Magyarnak Lenni Szülőföldemen 
V.). 
 
Megvalósult rendezvények: 
 
Sajnos az év folyamán ez az a terület, amit a pandémia leginkább sújtott. A megszokott 
rendezvényeink közül csak egyet tudtunk a tavalyi évben megtartani. A többi rendezvény 
elmaradt a járvány ügyi intézkedések miatt (ETNA, Továbbtanulási expo, Magyarnak Lenni 
Szülőföldemen Konferencia) 
 
 Tanévkezdő konferencia:  
 
A konferencia fő témája a járvány helyzetre reagálva a digitális oktatás volt. Ennek keretében 
minden intézmény bemutatta jó gyakorlatát, amivel ezt a nehéz helyzetet meg tudta oldani, 
mivel tudta a nehéz helyzetben diákjait segíteni. Illetve a témában elismert szakértő tartott 
nagyon érdekes előadást a digitális oktatás jelenéről és jövőjéről, lehetőségeiről és 
nehézségeiről. Az előadást Prievara Tibor tartotta meg nagy sikerrel. 
 
Megvalósult programok: 
 
A 2021-es évben több megkezdett programot tudtunk sikeresen folytatni, illetve egy 
településünk ifjúság segítését érintő szervezési változás kapcsán a település Ifjúsági 
Információs Pont és Közösségi Tere a Családsegítő Szolgálat működtetéséből átkerült az 
önkormányzat közvetlen működtetésébe. 
 
1, Ifjúsági pályázatok: 
 
A 2021-es évben folytattuk a 2019 óta meglévő ifjúsági pályázatainkat. A tárgy évben is 4 
területen írtunk ki pályázatokat: 
1, Ifjúsági Közösségformáló Alap (IKA) 
2, Ifjúsági Tehetséggondozási Alap (ITA) 
3, Egyéb nem iskolai végzettségek támogatása 
4, Felsőfokú tudományos dolgozatok támogatása 
 
A pályázatot folyamatosan alakítjuk fejlesztjük a fiatalok felől megjelenő igényekre szabjuk. 
2019 óta minden évben kiírjuk a pályázatot és minden alkalommal egyre több pályázati anyag 



 
érkezik hivatalunkhoz. Ez mutatja, hogy nagyon jó lehetőséget biztosítunk fiataljainknak, és 
egyre nagyobb réteghez jut el a pályázat híre. Míg 2019-ben 6 pályázati anyag érkezett, addig 
2020-ban 12, és 2021-ben összesen 35! Ez a növekedés nagyon dinamikus, és ezzel a 
legkeresettebb pályázata lett a településnek a fiatalok számára kiírt pályázat. A tavalyi évben 
ezért meg kellett emelni a kiírásban szereplő keretösszeget, hogy minden pályázót tudjunk 
támogatni. Támogatásunk eredményes is, mert több támogatott versenyzőnk világbajnoki 
érmekkel tért haza korosztályos versenyieről. 
De a fejlődést mutatja az is, hogy a tavalyi évben már nemcsak sport támogatásokat sikerült 
nyújtanunk, hanem tudományos munkákra, zenei előadásokra, és művészek támogatására is 
sor került. Egy nagyon sikeres programja ez a településnek, amit az idei évben is folytatni 
fogunk. 
 
2, Éjszakai buszjárat: 
 
Továbbra is segítjük a fiatalok Budapestről történő haza jutását a hétvégén. A tapasztalatokat 
felhasználva ezt a szolgáltatást is próbáljuk folyamatosan változtatni javítani. Így az indulási 
időpontokat a már meglévő közlekedési eszközökhöz igazítjuk, és a fiatalok igényeit is 
figyelembe véve próbáljuk számukra legmegfelelőbb lehetőségeket biztosítani. 
 
3, Nyári gyermekfelügyelet: 
 
Önkormányzatunk a 2020. évben 4 hetesre tervezett majd jelentkezők hiányában, 3 héten 
keresztül nyári gyermekfelügyeletet biztosított a település alsó tagozatos diákjainak részére. A 
nyári gyermekfelügyelet kérdését az 1997. évi XXXI. törvény a gyermekek védelméről és a 
gyámügyi igazgatásról törvény szabályozza, és a feladatot az önkormányzatok hatáskörébe 
utalja. Ezen törvényi kötelezettségünknek tettünk eleget az előző évben és az idei évben is. 
Ebben az évben is 4 héten keresztül szerettük volna a nyári gyermekfelügyeletet 
megvalósítani. Az idei évben is helyi pedagógusokat kerestünk meg, akik vállalták a feladat 
megvalósítását, és színes programtervekkel készültek. A tavalyi évből levont tapasztalat 
alapján július hónapot próbáltuk lefedni a gyermekfelügyelettel. 
Az elmúlt évben azt tapasztaltuk meg, hogy Biatorbágyon nem csak szociális alapon nincs 
igény ilyen nyári gyermekfelügyeletre, de a mindenkinek meghirdetett gyermekfelügyeletre is 
minimális jelentkező és igény volt. A tervezett négy hétből egyetlen hetet tartottunk meg, a 
többi hétre nem vagy minimális jelentkező akadt. Pedig az előzetes felmérések alapján arra 
számítottunk, hogy minden héten hamar be fog telni az előre meghatározott maximális 
létszám. Két hétre nem volt jelentkező, az első héten 2 gyermek jelentkezett, míg az utolsó 
megtartott héten is csak 5 gyermek volt jelen. Az első héten a 2 gyermeknek egy helyi 
táborban találtunk elhelyezést, természetesen a meghirdetett összegért mehettek a fizetős 
táborba, a tábor díjának a különbözetét Önkormányzatunk felvállalta. A megtartott héten 
magas színvonalú programban volt része a gyermekeknek, és elégedettek voltak a kapott 
szolgáltatással. 
A jövőre nézve nehéz döntés előtt áll az önkormányzat, mivel a tapasztalat azt mutatja, hogy 
nincs igény az ilyen típusú gyermekfelügyeletre, viszont a településen különböző fórumokon 
folyamatosan elhangzó igény mást mutat. Az elnevezés megváltoztatásával, 
gyermekfelügyeletről Önkormányzati táborra elképzelhető, hogy lenne jelentkezőkben 
növekedés, mert a gyermekfelügyeletről elképzelhető, hogy a szülőknek csak egy 
gyermekfelvigyázás programok nélküli ellátás jut az eszébe. Amennyiben tudnák, hogy egy 
tematikusan felépített színes programokkal rendelkező táborra van lehetőségük jelentkezni 
szíveseben tennék meg azt a jövőben.  
 
 
 
 



 
4, Ifjúsági Információs és Közösségi Pont 
 
2021-es évben nagy változás következett be a település ifjúságsegítői helyzetében. 2020 év 
végén az addig Biatorbágyi Családsegítő Szolgálat által működtett ifjúsági pont, közismert 
nevén KÖZI bezárt. 2021. évben Önkormányzatunk átvette a működtetését az ifjúsági 
pontnak, és már nem intézményünk által, hanem közvetlenül az Önkormányzat hatáskörében 
működtetjük a közösségi terünket. A tavalyi évben így munkaköröm kibővült az ifipont 
működésének felügyeletével, az ifjúságsegítő koordinálásával. A KÖZIt szeretnénk 
megszabadítani a hozzá kapcsolódó, sajnos negatív sztereotípiától, hogy az egy szociális 
intézmény. Szeretnénk kinyitni a teljes lakosság felé, ezért már a tavalyi évben is több 
fejlesztést vittünk véghez az ifipontban. Sikerült a technikai feltételeket javítani, új társasokat 
szereztünk be, fejlesztettük az infotechnikai részt egy erős internettel, beszereztünk egy profi 
csocsó asztalt, és kialakítottunk egy „kocsma” szobát, ahol a csocsó mellett dartsozni vagy 
csak babzsákokon leülni s „lazítani”, beszélgetni tudnak a fiatalok. A nyitvatartási időt 
kiszélesítettük, így már minden nap várjuk az ifjúságot 14- 20 óra között, sőt idő közönként 
szombati eseményeket is szervezünk. Ezt az irányt kívánjuk tovább vinni, s a jövőben 
előadásokkal, beszélgetésekkel, programokkal még jobban nyitni a teljes ifjúság felé. A KÖZI 
is építette kapcsolatait és egy budapesti illetve a veresegyházi ifi klubbal is felvették a 
kapcsolatot közös programokra. A KÖZI fiataljaira tudtuk építeni a fentebb részletezett 
pályázaton résztvevő fiatalokat is. Egy jó közösség van kialakulóban, akiket megtartani lesz 
az egyik legnagyobb feladat a jövőben. 
 
Egyéb tevékenységek: 
 
1, Konferenciák, képzések: 
 
2021-ben is igyekeztem ifjúsági konferenciákon részt venni. Így az év folyamán 5 
alkalommal találkozhattam másik települések ifjúsági koordinátoraival munkatársaival. 
Ezeket a konferenciákat a GYIÖT, Új Nemzedék szervezetek tartották.  Ezeken a 
konferenciákon jó gyakorlatokat, működő programokat ismerhettem meg, amiből tudtam 
beépíteni elemeket a megvalósult ifjúsági pályázatokba is. 
Fontosnak tartom, hogy a Tempus Alapítvány képzésein konferenciáin is részt vettem, 
aminek eredménye volt a sikeres európai uniós pályázatunk is. Ezeken a konferenciákon 
pályázati lehetőségeket ismerhettem meg. 
 
2, Egyéb előterjesztések: 
 
Összesen a 2021-es évben 26 előterjesztést készítettem, a fent részletezett feladatok ellátása 
közben. 
 
3, Kapcsolatok építése: 
 
Településen belüli kapcsolatok építése: 
 
Az elmúlt évben is tovább folytatódott és nőtt azon civil szervezetek sora, akikkel 
kapcsolatokat építettem ki. Ennek oka, hogy a megnyílt ifjúsági pályázatok hatására azok az 
ifjúsági szervezetek, akik nem tudtak még a civil pályázaton indulni, az Ifjúsági Közösség 
építő Alap pályázatán indultak. Ezek mellett az ifjúsági pályázatok lehetőséget biztosítottak, 
hogy zenekarokkal, ifjúsági csoportokkal is épüljenek kapcsolataim. Köznevelési 
intézményeinkkel is folyamatos kapcsolatot ápoltam, kéréseik, beadványaik által segítettem 
munkájukat. A nyári gyermekfelügyletben pedig intézményeink dolgozói adták a felügyelő 
pedagógusokat. A Gyermek és Családsegítő Szolgálat jelzőrendszeri találkozóin rendszeresen 
részt vettem, rendezvényeinken pedig résztvevőként számíthattam munkatársaikra.  A beadott 



 
bmx freestyle pálya pályázatunkban pedig szoros együttműködésben voltam azokkal a 
fiatalokkal, akik ezt a pályát használni fogják. A tervezésbe, szakmai kérdésekbe bevontuk 
őket, hogy minél inkább az ő igényeiknek megfelelő pályát tudjunk kiépíteni a részükre. Az 
Ifjúsági Pont átvételével még szorosabb lett a kapcsolatom a fiatalokkal, aminek eredménye 
képpen a fent részletezett erasmus+ pályázatban egy kis csapatot tudtam felállítani, akik mint 
aktív résztvevők szerepelnek a pályázatban, és egy biztos magot tudnak alkotni a további 
fiatalok elérésében. Az ifipont átvétele után a Biatorbágyi Bűnmegelőzési Klubbal is sokkal 
szorosabb kapcsolat épült ki ebben az évben. Művelődési Központunkkal is folyamatos 
egyeztetéseket végzünk, hogy az ifjúság minél jobb programokon tudjon részt venni, minél 
jobb programokat tudjon kínálni részükre az intézmény.  
 
Településen kívüli kapcsolatok építése: 
 
Tovább folytattam a környező települések ifjúsági munkásaival, klubjaival a már korábban 
kialakult kapcsolatok mélyítését. Több alkalommal látogattam meg a Budaörsi Ifjúsági Házat, 
tapasztalatokat szerezni az ott folyó munkáról. Egyeztetéseket folytattam a Törökbálinti 
Ifjúsági Önkormányzattal is, hogy nálunk milyen módon lehetne kialakítani ezt az 
érdekérvényesítő formát. Új településeket ismerhettem meg, így Veresegyház, Gödöllő és 
Jászberény szakembereivel és ifjúságával épültek ki kapcsolataink. Az ő tapasztalataikat is 
tudjuk használni kamatoztatni a helyi ifjúsági munkában. 
 
Kérem a tisztelt bizottságot, hogy elolvasás után tárgyalják meg s fogadják el 2021. évei 
munkámról szóló beszámolómat. 
 
 
Biatorbágy, 2022.03. 21. 
             Tóth Tamás 
         Ifjúági koordinátor 
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